
ZÁPIS Z JEDNÁNÍ

KOMISE MĚSTSKÉ ČÁSTI Č. 24
Staré Hodolany a Bělidla

Č. 7 / 2023 03. 07. 2023 / 17:30 hod.

I. PREZENCE

Přítomni: akad. soch. Martin Lubič, Mgr. Radka Hájková BCBA, Ing. Miloslav Stankuš, Mgr. Jan
Grepl, Iveta Švancarová, Svatopluk Losert, Ing. arch. Otto Schneider, Ing. Dagmar
Reichová, Petr Hloužek

Omluveni: Mgr. Martin Přerovský, Jan Gottwald

Hosté: Tomáš Arnošt, MPO

II. PROJEDNÁVANÉ ZÁLEŽITOSTI

1 Schválení programu schůze

2 Vystoupení zástupců MPO, PČR

3 Vystoupení hostů

4 Kontrola požadavků z minulých zápisů
Přehled požadavků z minulého zápisu

Více košů na psí exkrementy - Předáno
Žádost o pravidla organizování seče - Před uzavřením
Reklamace označení výšky při vjezdu do "Myší díry" - Předáno
Údržba břehu Bystřice u Myší díry - Před uzavřením

Starší požadavky

Zápis č. 1/2023 ze dne 04. 01. 2023: Žádost o umístění dopravního zrcadla na křižovatce ulic U Panelárny a
Libušina - Vyřešené
Zápis č. 1/2023 ze dne 04. 01. 2023: Propadlý povrch vozovky na ulici Elišky Krásnohorské - Před uzavřením
Zápis č. 2/2023 ze dne 01. 02. 2023: Nízkopodlažní tramvaje do Starých Hodolan - Opětovně vznesený
požadavek
Zápis č. 2/2023 ze dne 01. 02. 2023: Bezbariérový přístup na tramvajové ostrůvky - Vyřešené
Zápis č. 3/2023 ze dne 01. 03. 2023: Oprava propadené vozovky Purkyňova - Před uzavřením
Zápis č. 4/2023 ze dne 05. 04. 2023: Instalace dopravního značení před školou na Hodolanské ulici - Před
uzavřením
Zápis č. 4/2023 ze dne 05. 04. 2023: Instalace policejní makety u školy Řezníčkova - Před uzavřením
Zápis č. 5/2023 ze dne 03. 05. 2023: Oprava laviček u Domu s pečovatelskou službou Příčná ulice - V realizaci

5 Projednávané záležitosti

5.1 Bělidla - zklidnění dopravy
Pan Miroslav Chovanec, bydlící na ulici Prokopa Holého 14, je iniciátorem přehodnocení stávající dopravní
situace na Bělidlech. Především situaci na jeho ulici považuje společně s dalšími sousedy za přetíženou
neodůvodněným tranzitem. Vypracoval ve spolupráci s Dr. Vojtěchem Došlíkem (Roháče z Dubé 22) návrh,
jehož poslední podoba varianty "C", byla zaslána 22. 6. 2023 k projednání KMČ.
Současně občané především z ulice Bělidelské sepsali petici s podpisy 31 obyvatel, ve které vyjadřují podporu
stávajícímu dopravnímu řešení, které vzešlo z jednání o této problematice v letech 2020 -2021. V průvodním
dopise KMČ s originálem petice, která byla předsedovi KMČ předána 22. 6. 2023, navrhují zvážení komplexního



promyšlení dopravní situace v celé oblasti Bělidel.
To navazuje na podnět Lukáše Chalupy, který byl sdělen na sousedském setkání zástupci KMČ, ve kterém
upozornil na nevhodné umístění dopravní značky "Děti" (A12b) v bezprostřední blízkosti před mateřskou školou
na ulici Táboritů. Dochází zde k nebezpečným situacím při přivážení dětí do školky rodiči, kdy šoféři nejsou na
tuto situaci dostatečně včas upozorněni. Navrhuje ji proto přesunout třeba až ke křižovatce s ulicí Beneše
Třebízského.
KMČ se shodla, že není kompetentní se zapojovat do navrhování vhodného řešení. Diskutovala o zvolení svého
postoje a přijala návrh, že předseda ve spolupráci s dalšími členy KMČ svolá setkání občanů Bělidel k této
problematice za účasti odpovědných pracovníku magistrátu, kde by proběhla diskuse k tomuto tématu. Jako
místo předpokládáme salonek Hostince Na Blajchu, termín bude zvolen po jednání o časových možnostech
příslušných pracovníku magistrátu.

Usnesení:
Předseda ve spolupráci s dalšími členy KMČ svolá setkání občanů Bělidel k této problematice za účasti
odpovědných pracovníku magistrátu, kde bude řídit diskusi k tomuto tématu. 

Pro: 7 Proti: 0 Zdržel se: 2

5.2 Setkání jubilantů
Zástupkyně Komise pro občanské záležitosti vyzvala k upřesnění letošního průběhu setkání jubilantů, kterých je
v naší městské části 117.
Požádáme o zajištění setkání v budově radnice a jubilantům preferujeme předat dárkové balíčky, jejichž
hodnotu 150,- Kč navýšíme o 100,- z rozpočtu KMČ. Kdo se nezúčastní setkání na radnici, tomu bude předám
balíček osobně zástupci KMČ.

Usnesení:
Setkání jubilantů bude na radnici.
Jubilantům bude předáván dárkový balíček s příspěvkem 100,- z rozpočtu KMČ.
Kdo se nedostaví na radnice, tomu bude balíček předán osobně členy KMČ.

Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 0

5.3 Studie revitalizace pravého břehu Bystřičky
KMČ se obrací na příslušné odbory města se žádostí o zpracování "Studie revitalizace pravého břehu Bystřice".
Z jihu osluněný pravý břeh řeky Bystřice býval rekreačním místem obyvatel Hodolan a Bělidel, včetně letního
koupání. V současnosti je úsek mezi mosty na ulicích Hodolanská a Pavelkova hojně využíván pro procházky a
venčení psů. Hřiště u ulice Prokopa Holého jsou vyhledávaným místem nejen pro pobyt dětí a mládeže, ale
nedávné sousedské setkání prokázalo mimořádný potenciál tohoto místa pro komunitní setkávání. V
dotazníkovém průzkumu během akce byl potvrzen mimořádný zájem o zkvalitnění této oblasti pro rekreaci,
nejen ze strany obyvatel Bělidel.
Rádi bychom na studii úzce spolupracovali již od samotného zadání. Chtěli bychom využít formu participativního
plánování, tedy spolupracovat s občany při jejím zadávání a zpracovávání, především s těmi, kteří v okolí žijí.
Záměr studie jsme představili na jednání představenstva Lesů města Olomouce dne 22. 5. 2023, která má tento
převážně městský pozemek v péči a setkali jsme se se vstřícnou reakcí. Deklarovali jsme, že se nám nejedná o
lesopark s nákladnou údržbou, ale o opatření, která zvýší rekreační potenciál území, zlepší pocit bezpečí a
případně doplní vybavení dětských hřišť a podobně. Jsme ve spojení se zástupci Unie pro řeku Moravu, která
má zpracovanou ideovou studii na revitalizaci této části řeky z roku 2016. Obsahuje řadu prvků, kterými by bylo
vhodné se inspirovat.
Ke zlepšení pobytu v této části naší městské části jsme podnikli první kroky, kdy z prostředků KMČ investujeme
do umístění dopravního značení, zakazující vjezd cyklistům do této oblasti. Přesto, že je na protějším břehu
cyklostezka, jezdí tudy stále někteří cyklisté a znepříjemňují zde pobyt chodcům, zvláště s malými dětmi a psy.

5.4 Poděkování FC Sigma Hodolany, TJ Hodolany a ZŠ Řezníčkova
V Sobotu 24. 6. 2023 proběhl v areálu FC Sigma Hodolany a Multifunkčního hřiště, které provozuje "ZŠ a MŠ
Olomouc, Řezníčkova 1, p.o.", 7. ročník "Setkání přátel Hodolan a dětský den". Za dobrého počasí, i přes
konkurenci několika velkých kulturních akci v centru města, se akce velmi vydařila a poděkování patří všem, kdo
se na přípravě podíleli, především Martinu Čechovskému. Akce se uskutečnila za finanční podpory z prostředků
KMČ.

6 Vyjádření komise k žádostem od odborů MMOl

6.1 Stanovisko k prodeji pozemku na ulici Chelčického.
KMČ  byla Majetkoprávním odborem vyzvána k vyjádření ve věci žádosti Technických služeb města Olomouce
o odkoupení městského pozemku, nacházejícího se za stávajícím sběrným dvorem na ulici Chelčického.
Záměrem je získat obslužné a manipulační plochy, optimalizovat průjezd areálem a zvýšit komfort pro občany.
Komise nemá námitek, zdůrazňuje však potřebu řešit lepší dopravní napojení této lokality.

7 Nové požadavky



1 Bezbariérový přístup na tramvajové ostrůvky

Opakujeme požadavek z února, který byl omylem označen za vyřešený:
Komise požaduje řešit bezbariérový přístup na tramvajové ostrůvky, nacházející se v naší městské části, včetně
bezpečného přechodu vozovky. Zvláště naléhavé je to u frekventované zastávky Hodolanská, která se nachází
u školy Řezníčkova.
Sdělení DPMO, že z důvodu havarijního stavu tramvajové dráhy neplánuje do doby rekonstrukce trati žádnou
stavební úpravu, nepovažujeme za adekvátní reakci města na tento problém.

8 Obecné informace

8.1 Hlášení závad
Upozorňujeme občany, že drobné závady týkající se nepořádku, osvětlení, či drobných závad je v rámci
urychlení řešení vhodné hlásit přímo na:
- Webové stránky TSMO https://www.tsmo.cz/hlaseni-zavad/
- Speciální stránka města https://hlaseni.olomouc.eu/
- Mobilní aplikace města "Moje Olomouc"

8.2 Ukončení komise
Předseda ukončil jednání v 18.50 hod. Příští jednání KMČ se bude konat ve středu 2. srpna 2023 od 17.30 v
zasedací místnosti Klubu seniorů na ulici Jiráskova 9.

III. SCHVÁLENÍ ZÁPISU č. 7 / 2023

Datum schválení zápisu: 08. 07. 2023 Předseda/předsedkyně KMČ:
akad. soch. Martin Lubič

Zapsal/a:
akad. soch. Martin Lubič

Ověřil/a:
Ing. Miloslav Stankuš


